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روی خط فوتبال د  نیا

دوشکستمتوالیوالیبالایراندرشروعلیگجهانی

مزد ترس و اشتباه
شهروند| رسیدن به مرز 50 س��ت برده در لیگ 
جهانی، تاب��وی بردن یک س��ت در اولین ب��ازی در 
لیگ جهانی از سوی ما را شکست اما 2 شکست 3 بر 
یک در خانه آمریکا باعث شد با ناراحتی و بدون هیچ 
پشتوانه ای به خانه بازگردیم. درست مانند نیمه نهایی 
دوره قبل، آمریکا رقیبی بس��یار بهتر از ما بود. شاید 
اگر بعد از دورقمی ش��دن امتیازات آمریکا در س��ت 
اول، ملی پوش��ان ما فرم خود را از دس��ت نمی دانند، 
اوضاع متفاوت می شد. در ست دوم هم چندان خوب 
نبودیم؛ برخلاف ست سومی که به نفعمان تمام شد. 
هر چه از ست چهارم می گذش��ت، براختلاف افزوده 
می شد و س��رانجام تیم چهارم دوره قبل مانند بازی 
اول، رقابت را 3 بر یک به مدافع عنوان قهرمانی باخت. 
2 بازی، 2 باخت، 6 س��ت باخته و تنها 2 س��ت برده. 

امتیازی نداریم اما امید، چرا! 
حیرتکواچ

در این شرایط اسلوبودان کواچ، مربی کروات تیم ملی 
برخلاف دوره گذش��ته، دچار نوعی سرگردانی شده 
است: »در مسابقه دوم با آمریکا تنها لحظاتی تیم ملی 
واقعی والیبال ایران را دیدم و نمی دانم چرا بازیکنانم 
می ترسند. آمریکا در این مسابقه خیلی خوب بازی 
کرد اما بازیکنان ما اش��تباه و خطای زیادی داشتند. 

حدود 60بار تیم ملی ایران را هدایت کرده ام و هنوز هم 
نمی دانم چرا بازیکنانم خطا می کنند! باید این مشکل 
را حل کنم. سال گذشته وضع تیم بهتر بود وحداقل 
 این ک��ه در هر بازی، 2 س��ت می بردی��م.« هر چقدر

 تیم ملی در زمین می ترس��ید، هواداران که س��الن 
والیبال را به شکل سالن های داخل کشور کرده بودند 
با تشویق های مداوم و به وجود آوردن جوی استثنایی، 
شجاعت خود در حمایت از تیم را نشان می دادند. با 

این ه��واداران امید به تیم م��وج می زند؛ به خصوص 
اگر با حواس��ی کاملا جمع، س��اعت 22 و 55 دقیقه 

جمعه شب در خانه لهستان به میدان برویم. 
دیداربالهستان

رقیب از قدیم الایام در والیب��ال تیم قابل اعتنایی 
بوده اس��ت؛ نش��ان به آن نش��ان که در 2 بازی اول 
امس��ال، روس��یه را برد و 5 امتیاز از تیم مطرح شرق 
اروپا گرفت. برت��ری در این بازی ب��ا توجه به ریزش 
امتیازات در دیگر جدال های این گروه تا حدود زیادی 
آب رفته را به جوی برمی گرداند؛ محمد ترکاش��وند، 
بازیکن اسبق تیم ملی، درباره شرایط تیم ملی گفت: 
»آمریکا آنالیز خیلی خوبی روی بازی تیم ایران داشت 
و نقطه ضعف های ای��ران را به خوبی می ش��ناخت. 
سرویس های خوب آنها مقابل دریافت های ضعیف 
ما موجب شد نتوانیم خوب امتیاز بگیریم. آمریکا تیم 
خیلی خوب و مربی فهیمی دارد و به موقع می تواند 
تاکتیک هایش را عوض کند. بالاخره وقتی بازیکنان 
این تیم می توانند هم پشت خط باشند و هم دریافت 
کنند، مربی می تواند هر ارن��ج را مدام تغییر دهد اما 
بازیکنان ایران همه تک پس��تی هستند.« به هرحال 
در ش��رایط فعلی همه اس��باب برای درخشش تیم 

افتخارآفرین دوره گذشته وجود دارد.

  دوستی و محبت
 به جای »دوری و دوستی«

عیادت دایی از مایلی کهن و بخشش سرمربی در 
بستر بیماری از س��وی رکورددار گلزنی در فوتبال 
ملی دنیا، بی��ش از این که حرکتی ریاکارانه باش��د، 
نشان دهنده پیروی این 2 نفر از ضرب المثل شیرین 
ما با مضمون »دوری و دوستی« است چون آنها وقتی 
کاری ب��ه کار هم ندارند، آرام تر از همیش��ه برخورد 

می کنند. 
فوتبال مانند زندگی دو رو دارد؛ روی منفی و جنبه 
مثبت. یک مربی وقتی از دفاع صحبت می کند، روی 
به ظاهر زشت فوتبال را نشان می دهد و وقتی درباره 
حمله صحبتی به میان می آورد، تداوم زیبایی های 
این رشته را یادآور می شود. انسان ها هم وقتی درحال 
شکایت و شکایت کش��ی از هم هستند، روی زشت 
تعاملات انسانی را به رخ می کش��ند و هنگام انجام 
کارهای زیبایی مانند عی��ادت و دلجویی، زیبایی ها 
زندگی را نش��ان می دهند. در ای��ن دنیا، همه چیز 
خیلی زود تغییر می کن��د و به مثابه حکمت زیبای 
»به یک گردش چرخ نیلوفری/ نه نادر به جای ماند 
و نه نادری« رفتار ما به عنوان تابعی از خودمان مدام 
درحال تغییر اس��ت. در این میان��ه امیدوارکننده 
اس��ت که این اقدام دایی به دور از هرگونه ریاکاری و 
با دلی آرام صورت گرفته باش��د؛ بدون این که عشق 
به حضور دوربین ها وسط بوده باشد. البته چهره های 
سرشناس معمولا برای عیادت از یکدیگر هماهنگ 
ش��ده و در حضور دوربین ها، عمل می کنند. اگر از 
تغییر مواضع برخی منتقدان دیروز مایلی کهن گله 
دارید، باید بدانید این چارچوب رفتاری هم ناشی از 

همان تغییرات زندگی است. 
به هرح��ال هر اتف��اق، واکن��ش خاص خ��ود را 
می طلبد. شاید فردا روزی مایلی کهن و دایی دوباره 
به جان هم بیفتند اما امروز، ش��رایط اقتضا می کند 
که دایی کدورت ها را کنار گذاشته و به عیادت کسی 
 برود که قبلا زندان��ی اش کرده بود! اگ��ر دایی واقعا 
به خاط��ر دوربین های تلویزیونی، ای��ن کار را انجام 
داد، کاش اص��لا به عیادت نمی رف��ت اما چنانچه با 
خلوص نیت کینه ها را دور ریخته، واقعا کار بزرگی 
انجام داده است. به نظر من واقعا دلیلی ندارد به خاطر 
اتفاق گذشته، دور از هم بمانیم و مدام دشمنی ها را 
مرور کنیم. من هم در طول س��ال ها با افراد زیادی 
اختلاف نظر و حتی مشکل داشتم اما حالامی توانم 
ادعا کنم گذشته ها را فراموش کرده ام و اصلا کینه ای 
به دل ندارم. چه خوب اس��ت ک��ه دو واژه متناقض 
»دوری« و »دوستی« جای خود را به 2 هم خانواده به 

نام های »دوستی« و »محبت« بدهند. 

 تجدیدمیثاقورزشیهاباآرمانهایامام| 
جامعه ورزش کشور متشکل از مسئولان و مدیران 
وزارت ورزش و جوانان، کمیته ملی المپیک، روسای 
فدراسیون ها، مربیان و ورزشکاران صبح روز گذشته 
با حضور خود در حرم مطهر امام راحل، ضمن تجدید 
بیعت با آرمان های ایش��ان، با رهبر انقلاب تجدید 
میثاق کردند. در این مراس��م محمود گودرزی وزیر 
ورزش و جوان��ان، معاون��ان، مدیران کل س��تادی، 
مدیران کل اس��تانی، پیشکس��وتان، ملی پوش��ان 
و ورزش��کاران ب��ا اهدای ت��اج گل ب��ه روح پرفتوح 

امام خمینی ادای احترام کردند.
 برانکوتهدیدکرد| با این که یک س��ال دیگر از 
قرارداد برانکو ایوانکوویچ با پرس��پولیس باقی مانده 
است اما این مربی قبل از ترک ایران برای استراحت 
چند روزه سرخ پوش��ان را تهدید کرد. او گفته است: 
»تابه حال یک دلار دریافتی از باش��گاه پرسپولیس 
نداشتم. تحمل این ش��رایط برایم سخت است و با 
همه احترامی که برای پرسپولیس دارم تا زمانی که 
تکلیف تعهدات باشگاه به من روشن نشود، به ایران 

بازنخواهم گشت.«
توضی�حکفاش�یاندرب�ارهپ�ولادی| علی 
کفاشیان، رئیس فدراس��یون فوتبال درباره شایعه 
بازنگشتن دایمی مهرداد پولادی به ایران توضیح داد: 
»بعید می دانم که پولادی قید ایران را بزند و به ایران 
برنگردد. فکر می کنم کار عاقلانه این است که هر چه  
ز و د تر به ایران بیاید و مش��کلات خود را حل وفصل 
کند. مس��ئولان نظام وظیفه هم ق��ول داده اند که 
هر چه  ز و د تر مشکل او را حل کنند. پولادی متعلق به 

ایران است و نمی تواند ایران را ترک کند.«
 اعت�رافتل�خآفریقایجنوب�ی| رئی��س 
فدراس��یون آفریقای جنوبی اعلام کرد که در  سال 
2008، 10 میلیون دلار پول بین این کش��ور و فیفا 
ردوبدل ش��ده اما این پول رش��وه نب��وده و به نیت 
کمک هزینه صورت گرفته است. جالب این که آفریقا 

میزبانی  سال 2010 جام جهانی را دریافت کرد!
 قولکمیت�هانضباط�یبرایبرخ�وردبا
مسکرمان|  اسماعیل  حسن زاده، رئیس کمیته 
انضباطی درباره  اتفاقات بازی مس کرمان و استقلال 
خوزس��تان می گوید:»منتظر گزارش دقیق داور و 
نماینده بازی هس��تیم تا تصمیمات نهایی را درباره 
تخلف��ات این دیدار اع��لام کنیم. طب��ق آیین نامه 
انضباطی با توجه به تخلفاتی که تماشاگران کرمانی 
در این دیدار انجام داده اند، بدون ش��ک محرومیت 
حضور تماش��اگر و یا حت��ی ب��ازی دور از خانه نیز 
برایشان در فصل آتی اجرا خواهد شد.« حالا جامعه 
فوتبال امیدوار هس��تند با برخورد قاطعانه کمیته 
انضباطی فدراس��یون با خاطیان دیدار مس کرمان 
و اس��تقلال خوزس��تان، دیگر چنی��ن اتفاقاتی در 

ورزشگاه های ایران رخ ندهد. 

نگاه

صرفا جهت اطلاع!

تیتر بازی

     گل محمدی، کریمی و کفاش��یان مش��هورترین 
چهره هایی بودند ک��ه روز گذش��ته از مایلی کهن 

عیادت کردند.
    مزایده دوم باشگاه راه آهن قرار است یکشنبه هفته 

آینده برگزار شود.
     افشارزاده روز گذشته جلس��ه ای را برای انتخاب 
سرمربی این تیم با 5 پیشکس��وت استقلال برگزار 

کرد.
    مدیران باش��گاه ملوان خبر واگ��ذاری امتیاز این 

باشگاه از سوی محجوب را تکذیب کردند.
     رافا بنیتس وارد مادرید شد و احتمالا امروز مراسم 

معارفه او به عنوان سرمربی رئال برگزار می شود.
***

مظلومی: مطمئنم در استقلال موفق می شوم
کرار:در استقلال می مانم

محم�دزاده:تبانی محرز ش��ود، مس را به دس��ته 
پایین تر می فرستیم

معینی:منصوریان فصل بعد بیاید، نه این فصل

شکستن دست در شادی گل

-1989 فص��ل  آخ��ر  هفت��ه   91 دقیق��ه 
)آن  انگلی��س  اول  دس��ته  لی��گ   1990
 زم��ان هن��وز لی��گ برت��ر وج��ود نداش��ت( بود.

آرسنال قبل از هفته آخر با اختلاف 2 امتیاز نسبت 
به لیورپول در رده دوم قرار داشت و بازی هفته پایانی 
را هم در زمی��ن این تیم انجام داد. تنه��ا در صورت 
برتری با اختلاف 2 گل در آنفیلد قهرمان می شدیم. 
هر پیروزی در آن زمان، 2 امتیاز داش��ت و ما تا قبل 
از رسیدن به وقت های تلف شده با اختلاف یک گل 
از رقیب پیش بودیم. روی سکوها جو جالبی وجود 
داش��ت که قبل و بعد از آن بازی دیگر هرگز ندیدم. 
هواداران لیورپول که بس��یار متعصب هستند، ما را 
هم تشویق می کردند اما دلمان به این چیزها خوش 
نمی شد چون فقط جام می خواس��تیم. مدام تصور 
می کردم داور همین لحظه س��وت پایان را می زند. 
خوشبختانه آن لحظه کلیدی فرا رسید. توماس گل 
دوم را زد. آن قدر خوش��حال بودم که اختیار دویدن 
خودم را نداشتم. دریک لحظه، دیدم هم تیمی ام به 
سرعت سمتم می آید. به ش��کلی خاص آماده شدم 
او روی کول��م بپرد اما نمی دانم چه ش��د که ناگهان 
جاخال��ی دادم و او با دس��ت روی زمین ف��رود آمد. 
نتیجه؟ شکستگی دس��تش! واقعا قصدی برای آزار 
دادن او نداش��تم اما از آنجایی که خیلی خوشحال 
بودم، نمی دانس��تم دقیقا درحال انج��ام چه کاری 
هستم! از آن روز سوژه خنده روزنامه های محلی لندن 
شدم اما هرچه بود، می ارزید چون به دراماتیک ترین 
ش��کل ممکن جام را از لیورپول دزدیدیم؛ س��ال ها 
قبل از این که منچسترسیتی به شکلی تقریبا مشابه 
در آخرین ثانیه ها، جام را از دستان منچستریونایتد 
برباید. شنیده ام از زمان شروع لیگ برتر سابقه نداشته 
تیمی در هفت��ه آخر صدرجدول را از دس��ت بدهد 
پس آرس��نال به عنوان آخرین نمونه  ای که در هفته 
پایانی جام لیگ انگلیس را ربود، قابل ستایش است؛ 
برخلاف من که در روز قهرمانی، ناخواس��ته دست 
هم تیمی ام را شکستم! واقعا روز خاصی را پشت سر 

گذاشتم.

خاطره

 ششمین قهرمانی مهرام در لیگ بسکتبال

ش�هروند| فینال لیگ برتر بس��کتبال در راند 
هفتم دوئل مهرام و دانش��گاه آزاد بالاخره به س��ود 
شاگردان هاشمی به پایان رسید تا این تیم مثل سال 
گذشته در یک قدمی جام، از دستیابی به آن بازنماند. 
بعد از تساوی 3 بر 3 مهرام و دانشگاه آزاد در 6 دیدار 
قبلی خود در لیگ حرفه ای بسکتبال بازی هفتم 2 
تیم دیگر در سالن حکیمیه و میزبانی دانشگاهیان 
برگزار شد. با این که مهرامی ها توانستند تا آغاز کوارتر 
چهارم با برتری 19 امتیازی خودشان را نزدیک به 
جام ببینند، دانشگاه آزاد توانست به بازی برگردد 
تا کار به وقت ه��ای اضافه و اوج هیجان برس��د. 
درنهایت اما مهرامی ها با تکیه به تجربه ملی پوشانی 
همچون س��اهاکیان و حدادی توانس��تند کار را با 
نتیجه 95 بر 92 به س��ود خود به پایان ببرند و بعد 
از 2 سال بار دیگر جام قهرمانی را بالای سر ببرند. این 
ششمین قهرمانی مهرام در لیگ بسکتبال بود که با 
سختی به دست آمد. محمد دادگان، حسین قریب 
و صمد نیکخواه بهرامی در کنار محمود مش��حون 
که چند روز از دریافت حکم ریاس��تش نمی گذرد، 
مدال های تیم قهرمان و نایب قهرمان را توزیع کردند، 
اگرچه مراسم اختتامیه که پخش زنده تلویزیونی هم 
می شد، دچار بی نظمی عجیبی بود. حتی هیچ کس 
مس��ئول نبود که مقابل دوربین های تلویزیونی را 
خالی کند و بدین ترتیب علاوه بر انتقادهایی که به 
فدراسیون بسکتبال برای نحوه برگزاری لیگ وارد 
می شد، این فدراس��یون نمره ضعیفی در برگزاری 

مراسم اختتامیه گرفتند. 

رقابت

ستونثابت
سهشنبهها

شهروند| تیمی که 2 سال اس��ت وارد لیگ برتر شده و به یک 
مربی جوان اعتماد کرده بار دیگر توانست جایگاه خود را در بالاترین 
سطح فوتبال ایران حفظ کند. ویسی که قبل از این قاطعانه قول 
ماندگاری استقلال خوزستان در لیگ برتر را می داد، توانست وعده 
خود را عملی کن��د و در این میان دنبال کردن تمرینات کی روش 
در تیم ملی را هم در کارش تاثیرگذار می داند. در ادامه گفت وگوی 
»شهروند« را با عبدالله ویسی پس از مسجل شدن بقای تیمش در 

لیگ برتر می خوانید: 
بههرنحویبوددریکبازیپرحاشیهمقابلمسکرمان
تیمت�انرادرلیگبرت�رنگهداش�تید.دراینخصوص

صحبتکنید.
کرمانی ها تصور می کردند که تیمشان در بازی برگشت می تواند 
ما را شکست دهد و شرایط را برای این کار مهیا کرده بودند ولی ما 
به کار خودمان ایمان داشتیم. حتی حق ما حضور در پلی آف هم 
نبود و خدا را شکر می کنم که بالاخره توانستیم بمانیم. تماشاگران 
کرمانی نیز از نتیجه ای که تیمشان گرفت، ناراحت بودند و رفتار 
زشتی داشتند. واقعا زمین ش��بیه میدان جنگ شده بود و چهره 

زشت فوتبال رونمایی شد.
بعداز2س�الیکهبااستقلالخوزستانموفقبهبقادر

لیگشدید،بازهمقصدتمدیدقرارداددارید؟
صحبت ها درباره رفتن من از اول فصل هم فقط در رس��انه ها و 

توسط برخی افراد مطرح می شد. ما آن قدر به ماندن تیم اطمینان 
داشتیم که قبل از این بازی با هیأت مدیره باشگاه تصمیم گرفتیم 
که ادامه دهیم و برنامه  سال آینده را هم مکتوب کردیم. البته 2 سال 
واقعا سخت برای ما گذش��ت چرا که نگه داشتن یک تیم نوپا در 

لیگ برتر واقعا هنر می خواهد و کار هر کسی نیست.
بااینکهخودتاناهلخوزس�تانهس�تیدامادرطول
فصلش�عارهاییه�معلیهش�ماازرویس�کوهاداده

میشد...
آن افرادی که علیه من ش��عار می دادند، تعدادشان به انگشتان 
یک دست هم نمی رسد. من بچه خوزستان هستم و آن قدر در این 
شهر محبوبم که حتی هواداران فولاد نیز به کمک ما می آمدند. ما با 
هواداران اصلی فوتبال در خوزستان رفت وآمد داریم اما آن 4، 5 نفر 
معلوم الحال هستند. به هرحال هر کسی موفقیتی کسب می کند، 
دشمن زیاد دارد و من هم چون به کسی باج نمی دهم، این اتفاقات 

برایم می افتد. 
ش�ماازمع�دودمربیانیبودیدک�هدراینس�الهابه
تمریناتکیروشعلاقهزیادیداشتید.ایناتفاقواقعا

رویکارشماتأثیرگذاراست؟
مشاهده تمرینات تیم ملی یک کلاس آموزشی است و من حتی 
به خاطر دیدن آن در نوروز امس��ال به اتریش رفتم. به نظرم سایر 
مربیان ایرانی نیز به جای این که به امارات و ترکیه بروند تا تمرین 

مربیان درجه 2 دنیا را ببینند، همین ج��ا از کی روش الگوبرداری 
کنند چون او مربی به مراتب بزرگتری است. مثلا اگر کی روش 
مربی فنرباغچه ترکیه هم بود، من با هزینه شخصی ام به دیدن 
تمریناتش می رفتم. مشاهده تمرینات او در کارم تأثیر داشته و 

به نظرم باید روابط او با مربیان ایرانی نزدیک تر شود. 
مدتیاس�تک�هدیگ�رش�بیهگواردی�ولالباس

نمیپوشید.دلیلخاصیدارد؟
من از اول هم س��عی نمی کردم ش��بیه گواردیولا لباس 
بپوش��م، بلکه لباس های م��ن این فرمی اس��ت. آن قدر این 
مسأله را مطرح کردند که دیگر مجبورم با گرمکن کنار زمین 

بایستم. 
نظرت�اندربارهجداییامی�رقلعهنوعیحامیو

دوستشماازاستقلالچیست؟
شما نگاه کنید که هر تیمی که در این 2 سال مربی اش را در 
پایین جدول تغییر داده، س��قوط کرده است. تیم هایی هم که 
مربیان را تغییر دادند و سقوط نکردند، قطعا مسائلی در پشت 
پرده دارند. نباید این قدر مربیان را تحت فش��ار قرار داد، آن هم 
شخصی مثل قلعه نوعی که یکی از بزرگترین مربیان ایران است. 
همین تیم های ایرانی دائما به دنبال مربی مثل دنیزلی می روند 
که 20 سال از قلعه نوعی بزرگتر است، پس دلیلی ندارد بگوییم 

دوران قلعه نوعی به پایان رسیده است. 

تونی آدامز
ناصر   ابراهیمی اسطوره آرسنال

 پیشکسوت فوتبال

شهروند| قهرمان سابق کشتی جهان که به عقیده 
اکثر کارشناسان اشتباهی وارد فضای فوتبال شده بود، 
بعد از یک سال تحمل فشار انتقادات بالاخره کنار رفت 
تا این بار معاون دیگر وزارت ورزش مس��ئولیت اداره 
این تیم ها را برعهده بگیرد. هنوز مشخص نیست که 
سجادی هم راهی که خادم رفت را انتخاب می کند یا 
ایده های جدیدی در سر دارد که می تواند این 2 باشگاه 

را در کوتاه مدت از بحران بیرون بیاورد. 
خداحافظیخادمبافوتبال

امیررضا خادم که چند م��اه پس از دریافت حکم 
معاونت پارلمان��ی وزارت ورزش به عن��وان نماینده 
تام الاختیار وزیر ورزش در بحث خصوصی س��ازی 
سرخابی ها معرفی شد، به هیچ وجه نتوانست مسیر 
همواری را برای اس��تقلال و پرس��پولیس در لیگ 
چهاردهم مهیا کند و حاصل مدیریت وی کس��ب 
رده ششمی و هشتمی توسط این 2 تیم بود. خادم 
دیروز کناره گی��ری اش از این س��مت را اعلام کرد. 
اس��تعفایی که به نظر می رس��د زوری بوده است. او 
می گوید: »مسئولیت من در امر واگذاری دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس بود و شرایط را برای این کار 
 آماده کرده بودیم ام��ا با عدم انجام ای��ن کار، دیگر 

مسئولیتی ندارم.«
سجادیقابلقبولترازخادم

ش��اید از همان ابتدا خیلی ها انتظار تصمیمی که 
دیروز از س��وی وزیر ورزش گرفته ش��د را داشتند اما 

گودرزی بعد از یک سال به این نتیجه رسید. انتخاب 
نصرالله س��جادی، معاونت ورزش قهرمان��ی وزارت 
ورزش به عنوان مس��ئول اداره سرخابی ها با توجه به 
سابقه مدیریتی و حتی فوتبالی وی مورد قبول جامعه 
ورزش قرار گرفته است اما مشخص نیست پاسخگوی  
سال سیاهی که استقلال و پرسپولیس برای هواداران 
خود رقم زدند، کیست. ش��اید هم وزیر ورزش با این 
تغییر قصد دارد شانس خود را برای تغییر رویه فعلی 
امتحان کند؛ ش��اید او با توجه به ش��ایعه استیضاح 
احساس خطر کرده تا بتواند مقابل نمایندگان مجلس 

پاسخگو باشد.
وزارتورزشیااقتصاد؟

نکته جالب در این میان مش��خص نبودن صاحب 
استقلال و پرسپولیس است. درحالی که از نظر قانونی 
همواره گفته می شود وزارت اقتصاد صاحب اصلی این 
2 باشگاه است، بار دیگر این مسئولیت بعد از ناکامی 
در برگزاری 4 مزایده به وزارت ورزش پاس داده ش��د. 
البته خادم در صحبت های خود عنوان کرده که هنوز 
معلوم نیست وزارت ورزش باید تصمیم گیرنده باشد 
یا اقتصاد اما انتصاب سجادی از اطمینان وزیر ورزش 

دراین باره خبر می دهد.
محمدی:خادماشتباهیواردفوتبالشد

عزیزالله محمدی، رئیس اتحادیه فوتبال ایران درباره 
این که اس��تقلال و پرس��پولیس باید در اختیار کدام 
وزارتخانه باشند، به »شهروند« می گوید: »وزارت اقتصاد 

هم نمی تواند کار مثبتی برای این 2 تیم انجام دهد. از 
نظر من الان 2 راه وجود دارد؛ یا به برگزاری مزایده ها با 
شرایط جدیدی ادامه دهند و یا مدیریت 2 باشگاه را به 
صورت پیمانی به شرکت هایی واگذار کنند. اسپانسرها 
با این وضع جلو نمی آیند چون  س��ال گذشته تجربه 
تلخی داشتند و پولش��ان را خرج هیچ کردند. اکنون 
2 باشگاه در حالت برزخ هستند و در زمان آغاز فصل 
نقل و انتقالات همه چیز روی هواس��ت. قطعا تجربه 
یک سال اخیر ناموفق بوده و فقط مسئولان با آمارهای 

غلط سعی در فریب مردم دارند.«
 محمدی با اش��اره به واگ��ذاری مس��ئولیت اداره

 2 باشگاه به سجادی خاطرنشان می کند: » از اول هم 
نظرم این بود تنها کسی که از وزارت ورزش توانایی این 
کار را داشت، س��جادی بود که اهلیت فوتبالی دارد. او 
رئیس فدراسیون بوده، بیشتر می تواند در این بخش 
کمک کند تا خادم که اصلا فوتبالی نبود. به نظرم خادم 

اشتباهی به این ماجرا وارد شد.« 
اولیایی:سجادیبایدزودترانتخابمیشد

کاظم اولیایی، مدیرعامل اس��بق استقلال درباره 
انتخاب س��جادی به عنوان مسئول س��رخابی ها به 
»ش��هروند« می گوید: »در ملاقاتی که چند ماه قبل با 
وزیر ورزش داشتیم، این انتقاد را مطرح کردم که چرا 
سجادی از ابتدا مس��ئولیتی که خادم داشت را قبول 
نکرد که دلیل آن را مش��غله بالای س��جادی عنوان 
کردند. سجادی 40 سال س��ابقه مدیریت ستادی در 

ورزش را دارد و شناخت او از خادم بسیار بیشتر است. 
خادم قهرمان ملی بوده اما این دلیلی نمی شود که در 
مدیریت هم موفق باشد. همین انتخاب اشتباه لطمه 
بزرگی به استقلال و پرسپولیس وارد کرد. این که راه 
خادم برای اداره س��رخابی ها غلط بوده، واضح است و 
س��جادی باید راه دیگری را انتخاب کند و انتظار هم 
از او همین اس��ت چون حتی قبل از گودرزی انتخاب 
دولت برای وزارت ورزش بود.« وی همچنین می افزاید: 
»امسال وزارت ورزش باید قبل از انتخاب تیم مدیریتی 
2 باشگاه طرحی که می خواهد برای اداره سرخابی ها 
استفاده کند را مکتوب کرده و حتی در نظرسنجی از 
نظرات مردم هم استفاده کند. همچنین مدیرانی که 
سال ها در این 2 باشگاه تجربه کس��ب کردند باید از 
سوی وزارت ورزش فراخوانده شوند تا یک چارچوب 
روشن و ش��فاف مشخص ش��ده و در طول فصل نیز 

عملکرد هر مدیری قابل ارزشیابی باشد.«
سرخابیهادراتاقانتظار

قطعا در هفته آینده نصرالله س��جادی با بررس��ی 
تجربه تلخ خادم و مش��ورت گرفت��ن از وزیر به تمام 
ابهامات پاس��خ خواهد داد. جالب این که امروز فصل 
نقل وانتقالات رسما آغاز می شود اما 2 تیم نه از ترکیب 
هیات مدیره خود خبری دارن��د و نه حتی کادرفنی. 
قطعا نظرات سجادی با خادم متفاوت است و تغییرات 
قریب الوقوعی در باش��گاه های پرطرف��دار پایتخت 

خواهیم دید. 

گزارش»شهروند«ازتصمیمدیرهنگاممحمودگودرزیبرایتغییرهادیاستقلالوپرسپولیس

نابودی سرخابی ها، وزیر را متوجه اشتباهش کرد!
کارشناساندرگفتوگوبا»شهروند«:
ازاولبایدسجادیانتخابمیشد،نهخادم

درحالیکهامروزفصلنقلوانتقالاتشروع
میشود،دوباشگاههمچنانبلاتکلیفهستند

گفتوگوی»شهروند«باعبداللهویسیپسازبقایاستقلالخوزستاندرلیگبرتر:

آن قدر گفتند شبیه گواردیولا هستی، تغییر ظاهر دادم
هنربهخرجدادمتیمرادرلیگنگهداشتم!


